
 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  21 de juliol de 2015 20:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2015/8 
  
PRESIDENT    l·lm.                IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

ASSISTENTS                      MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA  
                                      LOMAS CORTES OSCAR 
                                      PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                      CANALIS ALSINA ALEIX 
                                      MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                      CREUS OLIVERAS JOAN 
                                      MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                      GONZÁLEZ NAVAS PEPE                                       
                                      PEREZ MOREJON DANIEL 
                                      LEIVA REYES JOSE 
                                      HOMET VENTAYOL RAFA 
                                      CALAF VIVES JOSEP M 
                                      REBOLLO FLIX FERRAN  
                                      RASPALL ALUJA NURIA  
                                      UYA PUIGMARTI JORDI 
                                      GRACIA GORDILLO CONXI 
                                      ALAMANY GUTIERREZ ELISENDA 
                                      MOYA KOHLER JOAN 
                                      GARCIA FANDINO BEA 
                                      URRUTIA MASANA LIDIA 
                                       
 SECRETARI                      BOADELLA VERGES JULI 
 INTERVENTOR                  FERNÁNDEZ VILLAVERDE JOSÉ MANUEL      

 

                                                        
 
ATÈS que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a tractar 
els diferents punts de l’ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
 PLE2015/6 Extraordinària 13/06/2015 
 PLE2015/7 Extraordinària 30/06/2015         
 2.- Resolucions a  donar compte 
 3.- Donar compte de l’informe trimestral sobre el compliment dels terminis de la  
      Llei de  lluita contra la morositat, corresponent al 1r trimestre de 2015. 
 4.- Aprovació del compte general de l’exercici de 2014 
 5.- Aprovació inicial de la modificació de crèdit 5/2015 del Pressupost de  
      l’Ajuntament 



 6.- Aprovació inicial modificació 3/ 2015 de la plantilla 
 7.- Aprovació modificació 2/2015 de la relació de llocs de treball. 
 8.- Modificació de l’ordenança de civisme 
 9.- Modificació del reglament del mercat municipal 
10.- Ratificació dels representants a la comissió de la delimitació del terme  
       municipal 
11.- Aprovació provisional PE Forn de Can Sallent núm. 21 
12.- Moció d’ERC pel compromís de l’Ajuntament amb les eleccions plebiscitàries  
       del   27 S  
13.- Assumptes sobrevinguts 
14.- Precs i Preguntes 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats del contingut de les actes  de les  
sessions extraordinàries de 13 de juny de 2015 i de 30 de juny de 2015. 
VOTACIÓ: FOREN  APROVADES PER UNANIMITAT 
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 506 de 5 de maig de 2015 al  
780 de 16 de juliol de 2015 . 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 28 d’abril, 5, 12, 19 i 26 de maig, 2, i 9 de juny i 7 i 14 de juliol de 
2015. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 
 
3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME TRIMESTRAL SOBRE EL COMPLIMENT 
DELS TERMINIS DE LA LLEI DE LLIUTA CONTRA LA MOROSITAT, 
CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE DE 2015. 
ATÈS l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, per a que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, que estableix que els tresorers o, en el seu defecte, 
interventors de les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre 
el compliment dels terminis establerts en la llei pel pagament de les obligacions de 
cada Entitat local. 
ATÈS l’article 5.4 de la referida Llei 15/2010, de 5 de juliol, que estableix que la 
Intervenció o òrgan que tingui atribuïda la funció de comptabilitat incorporarà a 
l’informe anterior, una relació de les factures o documents justificatius respecte 
dels quals hagin transcorregut més de tres mesos des de l’anotació al Registre de 
factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de 
l’obligació o s’hagi justificat per l’òrgan gestor l’absència de la tramitació dels 
mateixos. 
VISTOS els informes de la tresorera i l’interventor relatius al compliment dels 
terminis previstos per al pagament de les obligacions segons l’article 4 de la Llei 
15/2010, de 5 de juliol, referits al primer trimestre de 2015 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Donar-se per assabentat de l’informe elaborat per la tresorera sobre el 
compliment dels terminis de pagament de les obligacions de l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès corresponent al primer trimestre de 2015, d’acord amb el que 
disposa l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, així com de la incorporació al 
mateix de la relació de factures o documents justificatius presentats pels 
contractistes, elaborada per la Intervenció, respecte dels quals hagi transcorregut 
més de tres mesos des de l’anotació a l’esmentat registre, i no s’hagin tramitat els 
corresponents expedients de reconeixement de l’obligació, a 31 de març de 2015. 



SEGON.- Remetre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Púbiques i al 
Departament d’Economia i Coneixement de la Generalitat de Catalunya, d’acord 
amb el previst en l’article 4.4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol de 2010, l’informe 
elaborat per la tresorera. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta i diu que com cada trimestre, 
donem compte de l’informe sobre el compliment dels terminis de la llei de 
morositat, situant-se en aquest primer trimestre del 2015 en un període mitjà de 
pagament de 48,46 dies, una xifra similar a la del primer trimestre de l’any passat. 
 
4.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI DE 2014 
ATÈS que la Intervenció de l’ajuntament ha format el compte general de l’exercici 
2014, de conformitat amb l’article 212.2 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
ATÈS que la Comissió especial de comptes, en sessió celebrada el dia 12 de maig 
de 2015, ha acordat informar favorablement el compte general. 
ATÈS que el compte general amb l’informe de la Comissió especial de comptes s’ha 
exposat al públic durant un termini de quinze dies, mitjançant anunci publicat al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 14 de maig de 2015, i que en el 
termini d’informació pública no s’han presentat reclamacions, reparaments ni 
objeccions. 
ATÈS el que es preveu a l’article 212.4 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, aprovat per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar el compte general de l’Ajuntament de Castellar del Vallès 
corresponent a l’exercici de 2014. 
SEGON.- Trametre el compte general a la Sindicatura de Comptes de Catalunya i 
al Tribunal de Comptes. 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas,  PSC, presenta la proposta dient que  el que fem ara es 
aprovar definitivament el compte general. És a dir, el tancament d’un exercici té 
dos parts: 
Liquidació del pressupost: que és la part més política on s’explica què i com s’ha 
gastat i que no s’ha gastat. 
El compte general, que és el tancament tècnic de l’exercici. Per tant, el que es vota 
és si el compte general reflexa l’imatge fidel de la situació econòmica, financera i 
patrimonial de l’Ajuntament. 
El compte general s’ajusta a allò que preveu els articles 208 i 209 de la llei 
d’hisendes locals. Està integrat pel balanç, compte de resultats, la liquidació del 
pressupost i la memòria, document que amplia i comenta la informació continguda 
en els altres tres documents. 
Desprès de la formulació del compte general pels serveis econòmics, posteriorment 
van ser presentats i aprovats per la Comissió Especial de Comptes. Acte seguit es 
va procedir a la publicació en el BOP i posterior exposició durant el període de 15 
dies hàbils, acceptant-se reclamacions durant el mateix termini i vuit dies mes. 
Vist que s’ha superat el període i no hi hagut al·legacions, correspon ara al ple de la 
Corporació l’aprovació definitiva dels comptes generals del 2014, i posteriorment 
trametre la documentació al Tribunal de Cuentas i a la Sindicatura de Comptes. 
Per ERC el Sr. Rafa Homet, intervé i diu que el nostre vot serà en contra per una 
qüestió de filosofia de base: els comptes que se'ns presenten avui , corresponen als 
diners amb que els ciutadans i ciutadanes de Castellar han contribuït al pressupost 
municipal mitjançant taxes, impostos i contribucions. És lògic que el Ple passi 
comptes, però també és  lògic que els ciutadans puguin tenir accés a aquests 



comptes amb la mateixa facilitat que ara poden publicar les seves opinions, 
suggeriments, desitjos o queixes al Facebook de l'Alcalde. 
Som conscients del poc gust de l'actual equip de govern per la innovació, però hi ha 
eines com l'aplicació de mòbil Caldes Clar que permeten conèixer al detall i des de 
qualsevol lloc això que nosaltres només tenim en paper. Creiem que els ciutadans 
de Castellar han de tenir els mateixos drets que els de Caldes. 
Animem a la regidoria de transparència i govern obert a avançar en aquest camí, i 
anunciem que no votarem favorablement cap pressupost ni rendiment de comptes 
fins que no sigui fàcilment accessible per a tota la ciutadania. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:      TRETZE  (13) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP i CDC 
Vots en contra:    QUATRE ( 4) dels regidors d’ERC  
Abstencions :      QUATRE  ( 4) dels regidors Nosaltres Decidim Castellar.  
 
5.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 5/2015 DEL 
PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient d’autorització de suplement 
de crèdit al pressupost de despeses de l’ajuntament, d’acord amb el que es preveu 
a l’article 177 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els 
articles 8, 9 i 10 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 5/2015 del 
pressupost de l’ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el 
resum següent: 

 
ESTAT DE DESPESES  
- Transferències negatives ....................................................... 78.400,00 
- Suplements de crèdit ............................................................ 78.400,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 0,00 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini 
de quinze dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci 
corresponent al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no 
es presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum 
per capítols en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, entrant en vigor una 
vegada publicada. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, dient que portem a aprovació la 
modificació de crèdit 5/2015. En aquest cas, sense modificar l’import total del 
pressupost, es modifica el destí de determinats crèdits pressupostaris. 
Així, d’una banda es suplementa amb 48.000 € la partida d’inversions de 
condicionament de l’espai públic, finançada amb  càrrec a l’estalvi generat per 
l’exempció durant l’any 2015 establerta per la Diputació de Barcelona pels serveis 
del organisme de gestió tributaria. 
D’altre banda, es traspassen 30.000 € del pressupost ordinari d’educació al 
d’inversions per tal de realitzar les obres necessàries per adequar les naus 
municipals per tal de poder impartir el nou mòdul d’agricultura ecològica ofert per 
l’IES Castellar. 
Per ERC intervé el Sr. Ferran Rebollo,  dient que revisant l’expedient que fa 
referència a la modificació de Credit num. 5/2015, per import de 78.400 €, 
observem tal i com ens vareu indicar que es compon de dues partides, una per un 



import de 23.897,06 €, en concepte d’Educació Agricultura Ecològica, amb la que sí 
hi estem d’acord, i una altra en concepte de  
Pavimentació i Conservació de Vies Publiques, aquesta darrera per un import de 
53.899,99 € . 
El motiu d’aquesta despesa s’esdevé per l’increment d’un pressupost inicial per 
valor de 222.727’28 €. És a dir una desviació sobre el pressupost de quasi un 25% 
és de difícil justificació, i considerem que no hi ha un seguiment ni control sobre les 
despeses, el que fa que s’incrementin. A mode d’exemple: el pagament de 21.059 
€ segons decret 528 del passat mes de Maig, en concepte “interessos de demora en 
el pagament de diverses factures, corresponents al contracte de serveis de neteja” 
a la empresa CLECE, S.A. És per això que davant d’aquests fets, no aprovem 
aquest expedient.  
Recomanem el màxim control en l’execució dels pressupostos a les Regidories que 
intervinguin. Una desviació de gairebé un 25% es inacceptable a qualsevol lloc. 
La Sra. Conxi Gracia,  per Decidim Castellar, exposa que pel que fa l’aportació del 
cicle mitjà formatiu de producció agroecològica que es porta a Ple en aquest punt, 
no veiem  massa clar que les instal·lacions cedides per l’Ajuntament siguin, una nau 
industrial en mig d’un polígon, si de veritat es vol apostar per la consolidació 
d’estudis post-obligatoris de la família agrària a Castellar; demanem que s’estudiï la 
cessió d’espais més adequat pel seu desenvolupament abans de seguir invertint en 
espais provisionals; no obstant, el nostre vot serà a favor d’aquesta inversió ja que 
entenem la necessitat de més aules per la obertura del nou cicle de producció 
agroecologica pel proper curs i pensem que es molt bona iniciativa per la Vila 
d’ampliar la oferta de formació post obligatòria i ens sembla interessant que 
aquesta sigui de la família agrària. 
Per CDC la Sra. Bea García, intervé dient que el vot del seu grup serà l’abstenció, 
encara que per un cantó estem d’acord amb la inversió que es farà en el mòdul 
d’agricultura ecològica, per l’altra banda la inversió que s’hauria de fer en espais 
públics, no ens acaba de quedar massa clara, consultat l’expedient  no acabem 
d’entendre aquest tipus d’inversió. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:    QUINZE  (15) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP i Decidim 
Castellar 
Vots en contra:  QUATRE ( 4) dels regidors d’ERC  
Abstencions :     DOS      ( 2) dels regidors de CDC.  
 
El Sr. Alcalde intervé dient que els punts 6è i 7è que són dos temes que estan 
relacionats i que són qüestions relatives a la plantilla i a la relació de llocs de treball 
de l’Ajuntament, i en junta de portaves s’ha acordat fer una intervenció conjunta 
tot i que la votació separada. 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ 3/ 2015 DE LA PLANTILLA 
ATESA la plantilla del personal al servei de l’ajuntament aprovada per acord del Ple 
en sessió de 16 de desembre de 2014 i modificada per acords del mateix òrgan de 
27 de gener i de 28 d’abril de 2015 
ATÈS que l’article 27.1 del Reglament del personal al servei de les entitats locals, 
aprovat per Decret 214/1990, de 30 de juliol, disposa que la plantilla pot ser 
modificada amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva 
vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per l’ampliació, supressió o 
millora dels existents que no admetin demora per a l’exercici següent, com també 
si respon a criteris d’organització administrativa interna. 
ATÈS que l’article 126.23 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria 
de règim local, aprovat per Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, estableix 
que la modificació de les plantilles durant la vigència del pressupost requerirà el 
compliment dels tràmits establerts per a la seva modificació. 
VISTOS els informes del cap d’unitat de Recursos Humans i de l’interventor. 



ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 52.2.j) del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació 3/2015 de la plantilla del personal al 
servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL FUNCIONARI 
1.1. Creació de places 
Denominació de la plaça: Tècnic/a superior Dret 
Escala: Administració especial 
Subescala: Tècnica 
Categoria: Tècnica superior 
Subgrup: A1 
Núm. de places que es creen: 1 
 
SEGON.- Sotmetre l’acord a informació pública durant un termini de quinze dies 
comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovat l’acord en e cas que no es presentin 
reclamacions en el període d’informació pública i publicar la modificació de la 
plantilla en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, entrant en vigor una vegada publicada. 
QUART.- Trametre una còpia de la modificació de la plantilla definitivament 
aprovada a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals. 
 
7.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ 2/2015 DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL 
ATESA la refosa de la relació de llocs de treball del personal funcionari, laboral i 
eventual al servei de l’ajuntament, aprovada per acord del Ple en sessió de 27 de 
gener de 2015 i modificada per acord del mateix òrgan de 28 d’abril de 2015 
ATÈS que simultàniament es tramita expedient de modificació de la plantilla 
motivat pel cessament en la prestació de serveis d’assessorament jurídic en els 
àmbits de les unitats administratives de serveis territorials mitjançant un contracte 
administratiu de serveis, i la creació d’una plaça de tècnic/a superior en Dret. 
ATÈS que la creació, modificació, refosa i supressió dels llocs de treball es realitza a 
través de les relacions de llocs de treball (o instrument organitzatiu similar, en els 
termes regulats a l’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut bàsic de 
l’empleat públic), de conformitat amb el que es preveu a l’article 32.1 de la refosa 
en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en 
matèria de funció pública, aprovada per Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre. 
VISTOS els informes del cap d’unitat de Recursos Humans i de l’interventor. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament d’acord amb l’article 52.2 lletra j) del text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar la modificació 2/2015 de la relació de llocs de treball del 
personal al servei de l’ajuntament d’acord amb el detall següent: 
 
1. PERSONAL FUNCIONARI 
1.1. Amortització de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 

 
 
 

Denominació 

 
Núm. 
fitxa 
de 

 
 

Jornada 
setmanal 

 
 
 
 

 
 
 

Nivell 

 
Import 
anual 
CE 

 
 

Forma 
de 



treball del lloc de treball funcions (hores) Subgrup CD (euros) prov. 
191 Inseridor/a laboral 46 37,50 A1 20 3.507,84 C 

 
1.2. Creació de llocs 
Codi 
del 
lloc 
de 

treball 

 
 
 

Denominació 
del lloc de treball 

 
Núm. 
fitxa 
de 

funcions 

 
 

Jornada 
setmanal 
(hores) 

 
 
 
 

Subgrup 

 
 
 

Nivell 
CD 

 
Import 
anual 
CE 

(euros) 

 
 

Forma 
de 
prov. 

279 Tècnic/a de programes 
transversals d’Educació, 
Formació i Ocupació 

137 37,50 A1 20 3.507,84 C 

280 Cap d’unitat Jurídica 
Administrativa 

138 37,50 A1 23 7.715,40 C 

 
SEGON.- Aprovar les fitxes de funcions núms. 137 i 138 
TERCER.- Publicar la modificació de la relació de llocs de treball en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya. 
QUART.- Trametre una còpia de la modificació de la relació de llocs de treball a 
l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació i Relacions Institucionals. 
CINQUÈ.- Notificar aquest acord a la Unitat de Recursos Humans, Intervenció i els 
representants dels treballadors. 
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC. 
Fruit de la nova organització municipal, portem a aprovació una modificació de la 
plantilla i la relació de llocs de treball. Recordem que la plantilla ens mostra 
únicament la dotació de persones en les que compta l’organització, i la seva 
translació econòmica. Per la seva banda, la relació de llocs de treball, es un 
instrument d’ordenació del personal, que ens  informa de quines són les funcions, 
els requisits per desenvolupar aquell lloc de treball, el sistema de provisió, així com 
l’estructura retributiva del mateix. 
En aquest, es modifica la plantilla creant una nova plaça de tècnic superior en Dret. 
Fins ara, aquest servei s’estava prestant a través de contractes externs que es 
suprimeixen i que, per tant, permeten finançar aquesta nova plaça.  
Així mateix, aquesta nova plaça té la translació en la creació d’un nou lloc de treball 
a la relació de llocs de treball, denominat “cap d’unitat jurídica administrativa”, les 
funcions de les quals seran les de coordinació administrativa i assessorament jurídic 
en l’àmbit de territori. 
D’altre banda, també es transforma un lloc de treball, modificant la seva 
denominació de inseridor/a laboral a tècnic/a de programes transversals d’educació, 
formació i ocupació, amb l’objectiu de coordinar aquest dos àmbits de treball que 
amb el nou cartipàs municipal s’unifiquen en un de únic. 
Continua per ERC, la Sra. Núria Raspall, manifestant el vot a favor d’aquests dos 
punts, tot i que aprofitem per a fer dos incisos:  
- Un és que a l’anterior ple vam demanar la fitxa de funcions del càrrec de 
confiança i encara no ens ha arribat. I l’altre és sobre la contractació del cap 
d’unitat jurídico administrativa, que agrairíem que el procés de selecció sigui net i 
transparent i que no es repeteixin casos com els que actualment estudia l’oficina 
antifrau. Agrairíem que el concurs fos el més rigorós possible i així evitar sorpreses 
futures. 
A continuació per Decidim Castellar, la Sra. Elisenda Alamany, intervé per dir que 
el vot serà l’abstenció, subscrivint també   les paraules de la regidora d’ERC, 
existeix una fitxa descriptiva de treball de les persones que entren a treballar a 
l’Ajuntament, i creiem que el càrrec de confiança que ocupa el personal eventual, 
també s’hauria de tenir per poder fiscalitzar la seva feina i per altra banda seguirem 
de prop també, com acaba desenvolupant-se aquest concurs perquè hi hagi una 



contractació neta i no haguem de lamentar titulars com els que hem anat veien 
actualment. 
Per CDC la Sra. Bea Garcia, es  manifesta en igual sentit, el vot del seu grup serà 
l’abstenció, tot considerant que no acaba d’estar justificada del tot la necessitat de 
la creació de la nova plaça del tècnic jurídic. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas,  intervé per dir que el mes de setembre 
quan es convoqui aquesta plaça, i abans de la seva convocatòria se’ls farà arribar 
les bases perquè facin aportacions. 
 
6.- APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ 3/ 2015 DE LA PLANTILLA 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:    QUINZE  (15) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP i ERC 
Vots en contra:   CAP  
Abstencions :     SIS       ( 6) dels regidors de CDC i de Decidim castellar.  
 
7.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ 2/2015 DE LA RFELACIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:    QUINZE  (15) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP i ERC 
Vots en contra:   CAP  
Abstencions :     SIS       ( 6) dels regidors de CDC i de Decidim castellar.  
 
8.- MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA DE CIVISME 
El Sr. Alcalde,  intervé per dir que aquest punt fou retirat. 
 
9.- MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT DEL MERCAT MUNICIPAL 
Vist que els mercats municipals són serveis públics tradicionals contemplats dintre 
de les competències dels ens locals per tal de garantir l’abastament de la població 
local en productes alimentaris i de primera necessitat, així ho recullen les 
disposicions vigents com a una atribució municipal en l’article 66 apartat 1.g) de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, text refós aprovat per Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril. És més la legislació, article 67.b d’aquesta norma, el 
contempla com a servei mínim obligatori per als municipis de mes de 5.000 
habitats. 
Vist que durant aquest temps de funcionament del mercat en el seu nou 
emplaçament, s’han detectat anomalies en l’ús de la zona de càrrega i descarrega 
de l’aparcament, que és necessari corregir, d’aquí el motiu de la present 
modificació. 
Vist el que estableix l’article 49 de la Llei de Bases de Regim Local i el 178.1 de la 
Llei Municipal i de Règim Local respecte a l’aprovació d’ordenances i reglaments. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar la modificació inicial del Reglament del mercat municipal, 
incorporant a l’article 45 l’apartat 6) i un nou article el 57. 
ARTICLE 45 
Es consideraran faltes lleus: 
.. 

6) Fer un ús indegut del moll de càrrega i descàrrega. 
ARTICLE 57 
- A l’espai situat al soterrani del mercat s’hi ubica la zona de càrrega i descàrrega 

de mercaderies, els magatzems, el magatzem de residus i el vial d’accés de 
camions amb gàlib de 4,50 m. És un espai comunitari que s’ha de regir per 
unes normes de bona convivència amb la resta d’usuaris de la instal·lació: 
aparcament i supermercat. 

- L’accés a la zona de càrrega i descàrrega del mercat és exclusiva per a 



proveïdors i punts de venda que disposen de magatzem al mateix soterrani. 
També hi poden circular els camions d’entre 2,5 i 4,5 m. de gàlib que hagin 
d’accedir a les instal·lacions, com els de recollida de residus, els que donen 
servei a l’auditori, al supermercat i altres s’autoritzin. 

- Es disposa de tres zones de càrrega i descàrrega; la zona més propera als 
magatzems cal destinar-la prioritàriament a les descàrregues de volum elevat, i 
les dues zones habilitades a la dreta del vial es destinaran a càrregues i 
descàrregues de menor volum. 

- Les zones de càrrega i descàrrega són utilitzades simultàniament pels diferents 
punts de venda i proveïdors, pel que cal tenir el màxim d’agilitat i facilitar la 
rotació. 

- Les zones de càrrega i descàrrega senyalitzades i habilitades com a tal, 
s’utilitzaran per a estacionaments de 60 minuts com a màxim, i per a tasques 
de càrrega i descàrrega. En cap cas són zones d’estacionament de llarga 
durada. 

- La resta d’espais buits no es poden ocupar ja que poden alterar el bon 
funcionament de la resta de serveis. Tampoc es pot estacionar davant de les 
portes ja que poden obstaculitzar l’evacuació en possibles situacions 
d’emergència. 

- En cap cas es pot ocupar amb vehicles o mercaderies el vial senyalitzat en el 
paviment, ja que pot obstaculitzar el pas d’altres vehicles. 

- Un cop s’ha portat a terme la càrrega i descàrrega, el vehicle ha d’abandonar 
l’espai. 

- Un cop s’abandona l’àrea pròpia del mercat, s’accedeix a l’aparcament 
subterrani gestionat per l’empresa SABA i es disposa de 5 minuts per sortir de 
l’aparcament sense cost. En cas de sobrepassar aquest temps s’haurà d’abonar 
la tarifa corresponent. 

- L’empresa concessionària de l’aparcament subterrani posa a disposició dels 
titulars i treballadors dels diferents punts de venda, places d’aparcament de 
vehicles a preus especials. 

- Els vehicles que facin un ús indegut de la zona de càrrega i descàrrega, podran 
ser retirats per la grua municipal i traslladats al dipòsit municipal. Per tal de 
recuperar el vehicle caldrà haver abonat la taxa de retirada de vehicles. 

 
SEGON.- Exposar l’expedient corresponent a les modificacions del reglament 
anterior, al públic durant un període de  trenta dies hàbils, a comptar de l’endemà 
de la publicació de l’anunci en el  Butlletí Oficial de la Província, i tauler d’edictes 
municipal, als efectes de que qualsevol interessat  pugui examinar l’expedient i/o 
presentar reclamacions o suggeriments. Donar audiència a l’Associació de 
Paradistes del mercat, durant el mateix termini. En el cas que no es presentes cap 
al·legació  o reclamació, l’acord inicial d’aquestes modificacions adoptat per 
l’ajuntament en Ple esdevindrà definitiu a tots els efectes 
 
INTERVENCIONS 
El Sr. Pepe González,  PSC, passa a fer una explicació de la proposta  i comença 
dient que el  reglament del mercat des de la seva primera formulació estableix que 
el moll del que parlem té la consideració de zona de càrrega i descàrrega. 
I continua dient que la modificació que proposem és la incorporació d’un nou 
article, el 57, que regula l’ús d’aquest espai, d’una forma similar a com funciona 
una zona de càrrega descàrrega en superfície, això si amb caràcter exclusiu pels 
proveïdors i punts de venda que tenen magatzem en el soterrani del mercat. 
Evidentment s’ha parlat amb els afectats, tan paradistes com l’empresa 
Concesionaria del Pàrking, que també està afectada per la problemàtica del moll de 
càrrega i que ha fet tarifes especials als paradistes amb l’ànim de donar una solució 
definitiva. 
El Sr. Ferran Rebollo,  per ERC, intervé per dir que ens                          
hauria agradat en aquest primer Ple trobar-nos una pla de dinamització del mercat, 



per a potenciar el petit comerç. Enlloc d’això ens trobem una nova taxa per als 
paradistes. Dins del Capítol 2 de Competències en l’Espai del Mercat Municipal, a 
l’article 6 apareix la indicació de l’existència de places d’aparcament adjuntes al 
moll de carrega i descarrega. Coneixent la situació econòmica i comercial en la que 
es troba aquest sector, no creiem oportú incrementar les despeses dels paradistes 
en noves places de pàrking, malgrat hi pugui haver un descompte per part de la 
concessionària SABA, donat que aquestes places ja existeixen segons l’indicat a 
l’inici. Tampoc una extensió en l’horari donat que a les 10 del vespre el vehicles, 
furgonetes, etc han de ser fora del recinte. És per això que no hi estem d’acord i 
proposem una redistribució dels espais per tal que aquestes places ja existents 
continuïn, amb una redistribució treballada conjuntament amb la pròpia Associació 
de Paradistes.  
Volem un mercat de qualitat i hem d’apostar per ells, volem la reactivació del 
nostre teixit comercial i aquestes dures polítiques són, des de el nostre punt de 
vista, tot el contrari. 
Per CDC la Sra. Lidia Urrita,  diu que estem en uns moments de dinamitzar el 
comerç, no de posar obstacles, no essent comparable els professionals que treballin 
en el Mirador, de la seva tasca, amb els paradistes, la carga que porten, no li veig 
la comparació. Potser si s’hagués fet una negociació amb antelació no s’hagués 
generat el malestar que hem pogut copsar nosaltres directament, anunciar que el 
nostre vot serà en  contra. 
S’obra un torn de rèplica. El Sr. Pepe González, PSC, diu que en aquest moment 
hi ha 13 paradistes en el mercat, l’ús per part dels paradistes no ha sigut convertit-
ho en un aparcament. Es veritat que el reglament parla en un començament que és 
un moll de càrrega i descàrrega i la funció d’un moll de càrrega es carregar i 
descarregar; llavors  les places que hi ha son 6 i 13 paradistes. Evidentment s’ha 
aparcat de qualsevol manera i en qualsevol circumstància.  
SABA va ofertar als paradistes l’import de 22 €  en un horari de 6 del mati fins les 
10 de la nit, cobreix i esta molt per sota del que son les tarifes del pàrking ,i  
pensem que és un preu raonable i en qualsevol cas hem de garantir que el moll de 
càrrega i descàrrega funcioni com a tal. 
Per ERC intervé el Sr. Ferran Rebollo, tot dient que si que es cert que hi ha places 
de càrrega i descarrega també hi ha material de l’Ajuntament ocupant algunes 
zones que són de càrrega i descàrrega.  
El que si que és cert que en l’article 6 del reglament apareix la indicació d’existència 
de places d’aparcament adjuntes al moll de càrrega i descàrrega, per tant estem 
parlant de places d’aparcament.  
Penso que si aquestes places de càrrega i descàrrega es redistribuíssin d’alguna 
manera,  no caldria que ningú hagués de fer cap tipus de despesa per disposar d’un 
aparcament, afegint que 22 € poden significar no massa per segons qui.  
El problema no són els paradistes, el paradistes són la solució de molts dels 
problemes que puguem tenir en el poble. 
Per CDC la Sra. Lídia Urrutia, diu que estem en uns moments de dinamitzar el 
comerç i no de posar obstacles i també dir que no creu que siguin comparables els 
professionals que treballen en el Mirador, amb la seva tasca, amb els paradistes, i 
la carga que porten uns i altres;  no li veig la comparació. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:    ONZE      (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP  
Vots en contra:  SIS         ( 6) dels regidors de ERC i CDC   
Abstencions :    QUATRE   ( 4) dels regidors de Decidim Castellar.   
 
10.- RATIFICACIÓ DELS REPRESENTANTS A LA COMISSIÓ DE LA 
DELIMITACIÓ DEL TERME MUNICIPAL 
Vist l’article 11 de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, text refós aprovat 
pel Decret legislatiu 272003, de 28 d’abril, segons el qual “ el terme municipal és 
l’àmbit territorial a on l’ajuntament exerceix les seves competències”. Per tant el 



seu territori o terme municipal és un dels elements bàsics que caracteritzen els 
municipis, juntament amb la població i l'organització. El concepte de territori 
comporta l'existència d'uns límits que el defineixin i continguin i recollits en el mapa 
municipal d’acord amb el que es preveu en els articles 12.3 i 28 de la LMRLC.  Que 
d’acord amb l’article 28 apartat 1, de LMRLC, correspon al Govern de la Generalitat 
impulsar l’elaboració del mapa municipal sota la responsabilitat de la Comissió de 
delimitació territorial. 
Vist que com que l’Ajuntament de Castellar no tenia una limitació amb línies oficial, 
només es disposa  d’actes de replanteig de l’any 1889, i a més s’ha anat observant 
una progressiva degradació de les fites que delimiten el nostre terme municipal 
amb els  termes dels municipis confrontants als nostre. 
Vist que l’Ajuntament en sessió plenària del dia 28 de gener de 2014 adoptà l’acord 
de: 
“PRIMER.- Iniciar l'expedient per a la delimitació del terme municipal de Castellar 
del Vallès. 
SEGON.-  Nomenar l'alcalde, el tinent d’alcalde de territori, Sr Aleix Canalís, i el 
regidor comissionat per a la revisió del POUM, Sr. Pepe González , el tècnic 
municipal Sr. Jaume Avalos i el secretari de l'Ajuntament com a membres de la 
comissió que ha de representar l'Ajuntament en les operacions de delimitació del 
terme municipal. “ 
Vist que s’ha efectuat la delimitació completa del terme, amb els seus corresponent 
treballs de camp, de les quals s’han aixecat les actes de delimitació amb els termes 
dels Ajuntaments de Terrassa, Sabadell, Matadepera, Sentmenat, Sant Llorenç 
Savall, que foren aprovades per l’Ajuntament en Ple del dia 27 de gener de 2015. 
Vist que per acabar els procés de delimitació i poder inscriure les actes en el 
Registre d’Ens Local de Catalunya, la Direcció General d’Administració Local ens 
adreça escrit en el que, després de les passades  elacions municipal, cal renovar o 
ratificar els representants municipal en la comissió de delimitació del nostre terme. 
Vist l’avançat dels treball de delimitació aquesta Comissió 
PROPOSA: 
PRIMER.- Ratificar  els actuals membres de la Comissió, el senyor Aleix Canalis , 
Tinent d’Alcalde de Manteniment, Sostenibilitat i Medi  Natural, el senyor Pepe 
González, Tinent d’Alcalde de Planificació, el tècnic municipal Jaume Avalos  i el 
Secretari de la Corporació. 

 
INTERVENCIONS 
El Sr. Aleix Canalis,  PSC, intervé dient que en el Ple de 28 de gener de 2014, 
adoptà dos acords, per una banda iniciar un expedient de delimitació del terme 
municipal de Castellar del Vallès, i per una altra  banda nomenar una comissió 
formada per responsables tècnics i politics municipals per tal de formar part 
d’aquesta comissió i negociar amb els municipis veïns totes les operacions de 
delimitació del nostre terme municipal. 
Aquest feina es va acabar amb l’acord plenari de 27 de gener de 2015, en el qual ja 
quedaven delimitats quins eren els límits del nostre terme municipal.  
Arran de les eleccions municipals del maig passat, per tal de poder acabar el procés 
de delimitació, consistent en la inscripció de les actes dins del registre dels ens 
locals de Catalunya, la Direcció general d’administració local ens ha adreçat un 
escrit demanat la ratificació o modificació dels membres que composaven aquesta 
comissió. 
Intervé el Sr. Rafa Homet, ERC, per manifestar que votaran en contra, tot i no 
haver estat presents a l'anterior legislatura, perquè per les informacions que tenen i 
han pogut contrastar l'Ajuntament de Castellar ha regalat un bon tros de patrimoni 
en forma de terme municipal a l'Ajuntament de Matadepera. Continua dient que 
donat que, per ordre, sempre ens toca a nosaltres primer, cedim l'explicació al grup 
de Decidim que va protagonitzar el debat la legislatura passada. En tot cas, volem 
que quedi constància de la nostra preocupació pel malbaratament patrimonial que 



han fet els representants d'aquesta comissió i per tant, com no pot ser d'altra 
manera, votarem en contra. 
Continua per Decidim Castellar la Sra. Elisenda Alamany.  Una mica d’història per 
argumentar el perquè del nostre vot en contra.  
La constitució de la comissió de la delimitació del terme municipal va ser fruit de la 
necessitat de revisar els límits de Castellar ja que no es disposava d'una delimitació 
oficial. La fitació de Castellar té el seu origen l’any 1889, i existien, només, algunes 
cartografies històriques i unes actes de replantejament del 1918, que són les que 
s’han fet servir de punt de partida per realitzar les operacions de delimitació oficial. 
Quan els companys i companyes de l'Altraveu eren en aquest plenari, van 
considerar que en aquesta actualització s'havia perdut la possibilitat de resoldre un 
error històric referent  al Sot de Matalonga, entre Castellar i Matadepera.  
L’any 1918 es va traçar una línia recta entre dos punts que suposa la cessió de més 
de 40ha del terme municipal de Castellar del Vallès a favor de Matadepera. Aquesta 
línia no ressegueix cap element natural, ni estructural, i obvia el límit que trobem 
dibuixat amb detall un plànol del “Instituto Geográfico y Estadístico” de 1920, una 
delimitació que sí que ressegueix l’orografia de la zona.  
Creiem que els límits territorials han de respondre, sobretot, a criteris històrics i 
orogràfics, i en aquest cas la línia recta entre els dos punts no respon a cap 
d’aquests criteris, ni a cap altre criteri especificat en la documentació històrica 
corresponent. Davant de l’omissió d’aquest detall (per part dels representants 
polítics, ja que el tècnic de l’Ajuntament presenta un Estudi-resum per la revisió de 
la delimitació del terme que no es presenta a cap de les comissions -no consta a 
cap acta-) i al fet que el procediment no va tenir en compte els grups de l’oposició, 
malgrat que CiU i PP van votar a favor en el seu moment, no podem ratificar la 
tasca efectuada per aquests representants polítics a la comissió de delimitació del 
terme. Com dèiem, es va seguir un criteri amb el qual discrepem i creiem que es 
podria haver procedit a una tramitació d’expedient d’alteració del terme. L’’any 
1889 la limitació era més propera al que defensem avui des de Decidim (també ho 
va fer l’Altraveu per Castellar en el seu moment que és el grup que en aquell 
moment hi va presentar al·legacions), tal com diu l’Estudi-resum elaborat pel tècnic 
municipal. En l’estudi del registre de la propietat també es demostra que els límits 
de la parcel·la que hi ha s’adiuen més amb els límits històrics, més que no pas amb 
la línia recta. I per acabar, el terme que es defensa actualment per part de l’equip 
de govern es contradiu amb els de 1853 on es resseguien les propietats 
històriques, tal com s’argumenta, de nou, en l’Estudi-resum. Encara que la comissió 
sigui ara quelcom efímer per a l’equip de govern, si es vol continuar endavant amb 
aquest tema o , fins i tot, replantejar el criteri seguit fins ara, es podria comptar 
amb ciutadans que aportessin coneixement i solvència a la comissió de delimitació 
del terme, com ara algú de l'Arxiu Històric. Encara som a temps.  
Per CDC la Sra. Bea Garcia,  diu que el vot del seu grup serà en contra i que 
coincideixen en tot el que ha exposat el grup de Decidim Castellar. 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Aleix Canalis,  PSC,  tot recordant que el que 
es vota és la ratificació dels membres de la comissió. Pel que fa al debat que s’ha 
produït, en el seu moment ja es va donar la explicació del perquè no es va atendre 
als actes anteriors al 1918, en concret és perquè el que es tractava no es 
demostrar que l’anterior límit del terme municipal de Castellar era l’anterior al 1918 
i no el que es va fixar el 1918 amb aquesta línia recta, sinó que la feina que s’havia 
de fer i que era de molt difícil realització, era que s’havia de trobar un motiu per 
invalidar i declarar nul l’acord de signar aquelles actes del 1918.  
Es per aquest motiu que tant amb l’assessorament de la Generalitat com dels 
tècnics municipals vam desistir de tirar endavant qualsevol alteració del terme 
municipal. 
La Sra. Elisenda Alamany,  per Decidim Castellar, intervé per dir que tot i que el 
debat es pot explicar de moltes maneres, nosaltres creiem que simplement en 
aquestes comissions s’ha fet servir un criteri polític amb el que nosaltres discrepem, 
és veritat que hi ha hagut unes negociacions amb l’Ajuntament de Sentmenat i amb 



Matadepera no han existit, i s’ha seguit un criteri polític de la línia recta amb el que 
nosaltres no hi estem d’acord, i per tant pensem que aquesta feina no s’ha fet 
dignament i pe això votarem en contra d’aquesta ratificació. 
El Sr. Alcalde,  intervé per dir que en cap moment l’equip de govern esta  regalant 
part del seu terme municipal a Matadepera, sinó que l’any 1918 l’Ajuntament va 
arribar a un acord l’Ajuntament de Matadepera de traçar els límits del terme 
municipal amb una línia recta. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT  RESULTAT: 
Vots a favor:    ONZE      (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC-CP  
Vots en contra:  DEU       (10) dels regidors de ERC, Decidim Castellar i CDC   
Abstencions :    CAP   
 
11.- APROVACIÓ PROVISIONAL PE FORN DE CAN SALLENT NÚM. 21 
Vist el projecte de Pla Especial Urbanístic presentat per la propietat  de la parcel·la 
situada al carrer Forn de Can Sallent núm. 21-23 essent la finalitat la modificació 
de la distància de separació de l’edificació respecte el vial per millorar la 
implantació i l’accés a l’habitatge a construir. 
Vist l’informe favorable emès en data 2 de març de 2015 pels serveis tècnics 
municipals segons el qual el pla especial s’ajusta al vigent PGO ( art.253) i al POUM 
( art.144) aprovat inicialment , i l’informe jurídic sobre el contingut i procediment 
per a la seva aprovació. 
Vist l’article 85 del Text refós de la Llei d’Urbanisme aprovat pel Decret Legislatiu 
1/2010, de 3 d’agost. 
Vist que per la Junta de Govern Local del dia 10 de març de 2015, s’aprovà 
inicialment el Pla Especial del carrer Forn de Can Sallent. 
Vist que l’expedient fou exposat al públic a partir de l’edicte del dijous dia 26 de 
març, durant el termini d’un mes, sense que es rebés cap al·legació o suggeriment, 
per tant  és procedent la seva aprovació provisional. 
Per tot això es proposa a l’Ajuntament Ple  
ACORDAR: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment el Pla especial del carrer Forn de Can Sallent 
núm. 21-23 amb la finalitat de modificar la distància de separació de l’edificació 
respecte el vial per millorar la implantació i l’accés a l’habitatge a construir. 
SEGON.- Elevar l’expedient  a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, 
per a la seva aprovació definitiva. 
TERCER.- Notificar el present acord als interessats. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el Sr. Pepe González,  PSC, dient que portem a aprovació 
provisional la modificació del pla especial del carrer Forn de Can Sallent núm. 21-
23. La proposta ha estat presentada per la propietat. la finalitat és la modificació de 
la distància de separació de l’edificació respecte el vial, en funció de la pendent que 
té la parcel·la. 
Segons l’informe favorable emès en data 2 de març de 2015 pels serveis tècnics 
municipals, el  pla especial s’ajusta al vigent PGO ( art.253) i al POUM ( art.144) i 
ha estat aprovat inicialment. 
Continua fent  lectura de la proposta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
12.- MOCIÓ D’ERC PEL COMPROMIS DE L’AJUNTAMENT AMB LES 
ELECCIONS PLEBISCITÀRIES DEL 27-S 
El Sr. Alcalde informa que s’ha presentat una moció per part dels grups municipals 
d’ERC, Decidim Castellar i CDC, que diu: Pel compromís de l’Ajuntament amb les 
eleccions plebiscitàries del 27-S . 
En aquesta moció hi ha hagut dos ciutadans, un de manera individual i l’altra en 
nom d’una entitat, en aquest cas, l’Assemblea Nacional Catalana, que han demanat 



intervenir en el plenari, i per organitzar el debat es proposa que primer parlaran els 
grups proposants d’aquesta moció,  parlarà l’equip de govern i després es cridaran 
als ciutadans perquè facin ús de la paraula en el plenari i finalment es passarà a la 
votació de la moció. 
 
Pel grup municipal d’ERC intervé el Sr. Josep M Calaf: 
Normalment quan algú es disposa a iniciar una exposició sol començar amb un 
“seré breu” per tranquil·litzar els més inquiets. En aquest cas no som capaços 
d’aplicar el criteri de brevetat quan el que està en joc és el futur del nostre país i, 
amb ell, la sort de la seva gent. Per això apel·lem, ja d’entrada, a la generositat de 
l’alcalde, a la paciència dels regidors i a la comprensió del públic. 
Presentem una moció sobre les eleccions del proper 27S. I això, al nostre entendre, 
no és poca cosa. No són unes eleccions més. Intenten substituir aquell referèndum i 
aquella consulta que no ens han deixat fer. En aquestes eleccions ens concedirem, 
més que mai, quin futur volem. I tanmateix, quin futur ens mereixem. 
Per tant, el resultat dirà si som ciutadans de ple dret o súbdits. Si disposem o 
renunciem dels nostres recursos, que són producte del nostre esforç. Si les 
equivocacions i els encerts han de venir de decisions pròpies o foranies. Si tenim 
capacitat o no de decidir sobre la immersió lingüística. Si ens disposem a defensar 
o a diluir la nostra cultura. Si acceptem que les lleis governin per sobre de la 
voluntat dels ciutadans. Si ens resignem a un rei imposat en lloc d’una república 
escollida. Si preferim les incerteses d’un nou Estat a les certeses de l’Estat actual. 
Si permetem que els que son solidaris amb la nostra solidaritat ens diguin 
insolidaris. Si prioritzem els eixos social, sanitari i educatiu en lloc d’infraestructures 
milionàries insostenibles i sense profit ni retorn social. Si volem una economia 
productiva o especulativa. Si optem per llibertat d’opció o ens resignem a 
l’assimilació. 
No falta qui diu que amb una millora del dèficit fiscal el procés quedaria desactivat. 
Qui cregui que el malestar general te un simple origen econòmic es que no ha entès 
res de les aspiracions del poble català. 
També hi ha qui ha volgut menysprear el procés dient que era només un problema 
de sentiments. No es cert però si fos així cal recordar que Immanuel Kant deia que 
“La felicitat no es un ideal de la raó sinó de la imaginació”.  O si ho voleu més 
actualitzat, la felicitat és un estat que s’obté amb el sentiment no amb el 
raonament.  
Sigui doncs a través del raonament o el sentiment l’anomenada  revolta dels 
somriures no te com a objectiu la independència. El seu objectiu va molt més enllà. 
És aconseguir la felicitat de la gent. 
Per tot això, la independència no es només un procés d’emancipació nacional. Es 
també un procés de revolució i ruptura social. I que ningú s’enganyi: sense 
emancipació nacional no hi ha millora social i sense implicació social no hi ha 
projecte nacional. 
L’enemic no el tenim a fora. El tenim a casa. Són les pors, la covardia, les 
renuncies, la submissió. És la por la que ens fa comportar amb covardia. És la 
covardia la que ens porta a les renuncies. I són les renuncies les que ens 
condemnen a la submissió. Però ha arribat el dia que fins i tot ens han pres la por. I 
llavors la frase de Henry David Thoreau pren tota la seva dimensió: La 
desobediència és el verdader fonament de la llibertat. Els obedients han de ser 
esclaus. 
Continua fent un resum de cadascum dels apartats que consten en la moció que es 
presenta: 
Llibertat per decidir o dret a decidir?. 
La democràcia espanyola no es gens homologable a la majoria de democràcies 
occidentals ja que ens nega el dret a decidir. Per aquest motiu sembla més apropiat 
parlar de llibertat per decidir. 
L’Estat pot negar-nos el dret a decidir però no té la potestat d’atorgar ni negar la 
llibertat a la condició humana. La llibertat no és un dret sinó el fonament de 



qualsevol dret!. I, per tant, és el fonament de la mateixa democràcia. És la 
democràcia qui fa les lleis i no pas les lleis les que limiten i coarten la democràcia. 
(1).- Atès que la llibertat no és un dret sinó el fonament de qualsevol dret, cap 
institució o govern poden atorgar o negar la llibertat per decidir dels seus 
ciutadans. 
Es troba Catalunya en una situació d’opressió? 
El terme opressió aplicat a Catalunya ha estat àmpliament i llargament discutit. 
Històricament ha tingut partidaris i detractors. 
Però quan, recentment, els ciutadans reclamen la llibertat per decidir i el govern 
central els hi nega l’opressió adquireix un caràcter incontestable i inqüestionable.  
(2).- Atès que la resposta negativa i displicent de l’estat a la demanda de llibertat 
per decidir dels catalans ha estat rebuda per aquests com una forma d’opressió 
política impròpia d’un estat democràtic. 
Cal esperar que les majories a Espanya siguin favorables a la llibertat per decidir 
dels catalans? 
Dipositar novament les esperances en que les majories a Espanya siguin favorables 
a la llibertat per decidir dels catalans és com esperar que un dia caiguin peres d’un 
pomer. La sobirania no es pot delegar i qualsevol intent de fer-ho constitueix una 
renuncia als propis drets. 
(3).- Atès que una majoria de ciutadans ha arribat a la conclusió que admetre que 
la nostra llibertat per decidir depèn del permís que el govern espanyol de torn ens 
concedeixi equival a reconèixer que no tenim llibertat per decidir. 
Ha esgotat el Govern i el Parlament Català totes les vies per exercir el dret a 
decidir? 
Aquest apartat és segurament el punt que té més relació amb la moció presentada 
avui.  
El Consell Assessor per a la Transició Nacional és un òrgan creat per la Generalitat 
de Catalunya format per 14 persones de reconegut prestigi professional entre els 
quals hi ha 7 catedràtics, 1 doctor, 3 professors universitaris i 1 director de càtedra. 
Aquest consell ha manifestat que “hi ha molt bons arguments jurídics per defensar 
que en l’ordenament jurídic vigent hi ha cinc procediments a través dels quals es 
podria convocar de manera legal una consulta per tal que els ciutadans i les 
ciutadanes de Catalunya poguessin expressar la seva voluntat política sobre el futur 
de Catalunya”.  D’acord amb aquest Consell, el Govern i el Parlament de Catalunya 
han intentat, sense èxit, totes les vies proposades. La darrera recomanació i 
possibilitat es convocar unes eleccions plebiscitàries. I això es el que es farà el 27s. 
 (4).- Atès que tots els intents i totes les possibilitats de resoldre el conflicte s’han 
estavellat contra la negació sistemàtica de l’Estat, el procés català ha quedat 
desatès com sempre però més vigent que mai. 
(5).- Atès que l’Estat ha prohibit tots els intents de realitzar una consulta amb 
plenes garanties democràtiques, el Govern de la Generalitat, amb el suport de 
partits i societat civil, proposa unes eleccions autonòmiques que es puguin llegir 
com unes eleccions plebiscitàries. 
Sense una consulta definitiva sobre el fet nacional, sabem que volen els 
castellarencs? 
Eleccions municipals no indicatives del projecte de país 
Els gràfics que acompanyen el document demostren que els castellarencs són 
majoritàriament independentistes. Com a mínim indiquen que tenen interès en 
poder-se expressar sobre el futur de Catalunya. És per això que cal que 
l’Ajuntament afavoreixi que es puguin celebrar unes eleccions plebiscitàries i així 
donar resposta a les demandes plantejades per la ciutadania. 
(6).- Atès que les dades indiquen que una gran majoria dels votants castellarencs 
és pronuncien electoralment a favor d’un estat independent.  
(7).- Atès que la majoria castellarenca sembla més sobiranista que no sobiranista 
cal possibilitar una lectura correcta i definitiva fent que les eleccions del 27S siguin 
plebiscitàries. 
Darrera oportunitat per una consulta 



En el Llibre Blanc el Consell Assessor per a la Transició Nacional ja estableix en el 
seu apartat 1.2.5 Vies alternatives en cas que no es pugui fer la consulta legal, que, 
la darrera possibilitat, són unes eleccions plebiscitàries. Concretament diu “Si es 
constata de manera incontrovertible la impossibilitat de fer el referèndum o la 
consulta sobre la independència de Catalunya per les vies legals anteriorment 
exposades (...), la via alternativa de les eleccions plebiscitàries es revela com la 
més adient per poder conèixer la posició del poble català sobre el seu futur polític 
col·lectiu (...). En suport de la legitimitat política de les eleccions plebiscitàries es 
poden invocar els arguments de legalitat, d’eficàcia i de respecte al principi 
democràtic.” 
(8).- Atès que el govern català i el parlament català no poden actuar sense 
conèixer el posicionament del poble català en relació al seu futur nacional, les 
eleccions plebiscitàries són la darrera oportunitat per saber-ne la seva opinió 
majoritària. 
Precedents recents 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès va aprovar el 23 de setembre, en sessió 
extraordinària de ple i per amplíssima majoria, “Assumir i manifestar el compromís 
i disposició de l’Ajuntament a cooperar amb les institucions per a fer possible 
l’organització de la Consulta el dia 9 de novembre d’enguany i donar suport al 
President de la Generalitat quan faci la convocatòria d’aquesta consulta”. 
Considerant aquest precedent cal que l’Ajuntament entengui i comparteixi que les 
eleccions plebiscitàries del 27S és la darrera possibilitat de consultar a la població 
sobre un tema cabdal i transcendental. 
(9).- Atès el posicionament inequívoc de l’alcalde i l’ampli suport del ple a favor la 
consulta del 9N sembla lògic que, pels mateixos motius, també ajudi al caràcter 
plebiscitari del 27S per possibilitar una lectura correcte, legal i legítima dels seus 
resultats.  
Conclusions i propostes 
A cada un dels apartats anteriors no s´ha pretès induir una conclusió. Ans al 
contrari, és a través de la deducció que cada conclusió sorgeix com a conseqüència 
del raonament, l’argumentació, l’anàlisi i les dades. Per això cada apartat presenta 
una frase de síntesi que pretén copsar tota l’explicació sencera. Aquestes frases són 
els “atès” de la moció presentada. 
Moció per ajudar a què les eleccions del 27s siguin plebiscitàries 
Per tot l’exposat es proposa al ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció 
dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Promoure actes i campanyes des del municipi per contribuir a fer que les 
eleccions al Parlament del 27 de setembre tinguin un clar sentit plebiscitari i, per 
tant, permetin, sense equívocs, conèixer l’opinió majoritària de la població catalana. 
SEGON.- L’Ajuntament cedirà els espais i les infraestructures necessàries a 
aquells partits que promoguin la participació i el caràcter plebiscitàries d’aquestes 
eleccions. 
TERCER.- En el cas que les eleccions plebiscitàries del 27 de setembre configurin 
una majoria independentista al Parlament de Catalunya l’Ajuntament de Castellar 
del Vallès, amb el seu alcalde al capdavant, es posarà a disposició del Parlament del 
país per tot allò que aquest consideri oportú en la gestió de la constitució de l’Estat 
Català, superant, si cal, totes les traves que hi puguin posar els poders de l'Estat 
Espanyol. 
QUART.- En el cas que les institucions espanyoles intervinguessin o suprimissin les 
institucions catalanes d'autogovern es podria crear l’Assemblea de Càrrecs Electes. 
Aquesta Assemblea estarà formada pel President de la Generalitat, els diputats del 
Parlament de Catalunya i els representants dels municipis de Catalunya amb 
l’objectiu d'assumir la governació de Catalunya, donant així continuïtat al procés i 
garantint-ne la màxima legitimitat democràtica i institucional. L’alcalde de Castellar, 
com a màxima autoritat i representant legítim del municipi, en formarà part. 



CINQUÈ.- Sol·licitar l’adhesió del nostre ajuntament a l’Associació de Municipis per 
la Independència (AMI) en el cas que, a Castellar del Vallès, una majoria de 
ciutadans voti opcions independentistes en les plebiscitàries del 27s. 
 
INTERVENCIONS 
Per Decidim Castellar, el Sr. Joan Moyà,  i manifesta que nosaltres ens intentarem 
ajustar al proposit de no extensió (a veure si ens en sortim), perquè entenem que 
avui és un dia per a que les entitats i la societat civil prenguin la veu al ple, però 
com a part implicada volem afegir el nostre matís a la idea de fons que sustenta 
aquesta proposta. 
Aquesta moció que presentem avui de forma conjunta tres dels quatre grups 
municipals, amb el suport de part de la societat civil organitzada, és, com dèia fa 
uns dies Josep Fontana, un substitut del dret legítim del poble de Catalunya a poder 
triar el seu futur, un dret (el dret a decidir) que constantment ha picat contra una 
mur, que se'ns ha presentat com a inabastable. 
Com a Decidim Castellar no creiem que aquesta sigui la millor sortida, creiem que, 
si no es garanteixen, els drets s'han de prendre i el 9N (o alguna proposta similar) 
hauria de ser el marc de legitimitat sobre el qual es sustenti aquest dret, però les 
plebiscitàries d'aquest proper 27 de setembre són la única opció de consens 
(relatiu) a la que les constants negatives de l'estat ens han abocat, i és en aquest 
sentit que donem suport, i volem que Castellar ho faci, a que aquest proper 27S 
perquè puguem comptar quanta gent creu que la independència és un camí 
desitjable per al nostre país. 
Tot i això volem alertar de dos elements que ens preocupen en torn a la idea de 
plebiscit, que és el que entenem legítim. 
Primer, perquè pugui entendre's com a plebiscit, aquest proper 27S ha de ser molt 
clar explicant què passarà l'endemà i com es treballarà des del govern, si es veu 
recolzada per les urnes, per a esdevenir independents. 
I en segon lloc, entenem que aquest plebiscit hauria d'haver sigut un espai per 
decidir NOMÉS sobre la independència, ni sobre models d'estat ni sobre maneres de 
constituïr-lo. I ens fa por que aquest no sigui l'aire que prengui el 27S per l'afany 
de poder de Convergència (i la por a la desaparició a la que semblava abocada), 
així com també l'obstinació cega d'Esquerra per a la independència. 
Si el dia 27 el poble decideix que Catalunya ha de ser independent no pot quedar 
en mans només d'un govern la constitució d'un nou estat, el procés constituent que 
se'n derivi ha de quedar en mans del poble, que haurà de triar de forma lliure i 
sobirana, com vol construir el seu país, i com vol que aquest es relacioni amb la 
resta de pobles de la península, i d'Europa. Un procés constituent que ha de passar 
per omplir entre tots i totes, de contingut, la independència, de sobirania real. 
Sobretot perquè, i que no se'ns oblidi, no hi haurà independència si el poble no es 
mobilitza, si el poble no és al carrer i no lluita, no caiguem en personalismes ni en 
messianismes. La independència, com tot, s'assolirà només si hi som tots i totes, i 
si tots i totes podem decidir. 
Per últim també volíem alertar d'un element al que creiem que s'ha donat molt 
poca importància, i és que davant l'elevat nivell de desigualtat i de pobresa que es 
viu en els nostres pobles i ciutats, és imprescindible engegar un pla de xoc el més 
aviat possible, si no és abans, just després del 27S, per assegurar que ningú pateixi 
situacions d’injustícia en un país ric, com és el nostre. Cal impulsar un programa 
d’emergència social que prioritzi l'aturada dels desnonaments, dels acomiadaments 
i de les retallades i les privatitzacions per sobre del pagament del deute; així com la 
gestió pública de tot l'ensenyament, la sanitat, justícia, obra pública i que instauri 
la Renda Garantida Ciutadana. Aquesta és la base d'igualtat sobre la que entenem 
que s'ha de bastir un nou país. 
Aprofitem també per desitjar que aquest procés de sobirania que viurem el proper 
27S, i que ha d'anar més enllà, ja ho hem dit, d'un procés d'independència buida de 
contingut, ha de servir també de catalitzador per a que a la resta de l'estat es pugui 



desplegar un procés de ruptura i de rediscusió d'establishments i oligarquies cacics 
que han dut a l'estat a la fallida democràtica més trista de l’Europa moderna. 
Esperem amb ganes aquest proper 27 de Setembre, esperem que totes les ombres 
es dissipin, pel bé de tots i totes, abans d'aquestes eleccions, i treballarem per 
estar a l'alçada d'un moment com aquest.  Moltes gràcies. Visca la terra, i visqui la 
seva gent. 
Per CDC la Sra. Bea Garcia. 
Com a subscriptores d’aquesta moció no es necessari que insistim en la nostra 
defensa de la independència, criem molt més important que sigui els ciutadans els 
que prenguin la paraula. 
Finalment el Sr. Alcalde,  intervé i diu: 
Regidors i regidores, 
Aquest no és un tema nou que es debati al ple de l'Ajuntament.Amb anterioritat a 
aquesta proposta, n'hi ha hagut moltes i diverses. 
A mode d'inventari dir que s’ha debatut en: 
Ple extraordinari del 3 de març de 2009 
-Moció pel dret a decidir del poble català 
Ple extraordinari del 17 de novembre de 2009 
-Moció en defensa de la consulta popular sobre la independència del poble català. 
Ple ordinari del 28 de febrer del 2012 
-Moció per a l’adhesió a l’Associació de Municipis per a la Independència. 
Ple extraordinari del 6 de novembre de 2012 
-Moció sobre el dret a decidir. 
-Moció per donar suport a la resolució del Parlament sobre l’exercici del dret a 
l’autodeterminació. 
Ple ordinari del 21 de març de 2013 
-Moció recolzant la consulta popular. 
-Moció proposant l’adhesió a la declaració de sobirania i del dret a decidir del poble 
de Catalunya. 
Ple ordinari del 16 de juliol de 2013 
-Moció pel Pacte Nacional pel Dret a Decidir. 
Ple ordinari del 28 de gener de 2014 
-Moció sobre la fórmula per fer possible la consulta.  
-Moció a favor de la consulta aprovada pel Parlament de Catalunya. 
Ple extraordinari del 23 de setembre de 2014 
-Ratificació de l’acord de la Junta de Govern del dia 9 de setembre per cooperar 
amb l’organització de la consulta del dia 9 de novembre.  
-Moció de suport del món local a la convocatòria de consulta sobre el futur polític de 
Catalunya del dia 9 de novembre.  
Com poden veure, regidors i regidores, aquest ha estat un tema recorrent en 
aquest plenari, i el nostre grup, no ha evitat en cap cas posicionar-se en aquest 
debat. Ho hem fet sempre atenent les nostres opinions. Les opinions de les 
persones que formen part d'aquest grup municipal. Més enllà, dels dictats del 
partit, moltes vegades hem coincidit i per contra, també en moltes ocasions, no ho 
hem fet, I no passa res. Per nosaltres, allò realment important és ser coherents, 
aquest és un valor essencial en política, ens creiem els nostres arguments. 
Els hi anuncio que votarem aquesta moció sent coherents amb el que hem dit fins 
ara. 
No pensem renunciar al nostre patrimoni, al nostre crèdit, a la nostra autoritat com 
a grup polític. Per resumir la nostra posició es podria sintetitzar de la següent 
manera: 
Primer.- Compromís amb el dret a decidir del nostre poble, Catalunya. No hi ha 
solució que no passi pel referèndum.  
Segon.- Posar-nos a disposició del Parlament de Catalunya i absoluta lleialtat al 
Govern de la Generalitat pel que consideri. 
Tercer.- Preservar les institucions de la lluita partidista. Les institucions han de 
representar a tots els ciutadans i ciutadanes per igual, més enllà de les opinions.   



Aquests tres punts són el mínim comú denominador que compartim els 11 regidors 
de l'antic equip de govern i també de l'actual. I pensin que entre els regidors hi ha 
diversitat d'opinions, tantes opinions com segurament trobaríem en el nostre poble.  
Precisament per tot això que els hi explicat, s'entén que l'Ajuntament de Castellar 
no formi part de l'Associació de Municipis per la Independència i que, per contra, 
aquest mateix Ajuntament oferís tot tipus de col·laboració al Govern de la 
Generalitat per l'organització del 9N.  
Algunes associacions de caràcter independentista, juntament amb formacions 
polítiques, van plantejar les eleccions municipals de fa escassament dos mesos en 
una primera volta de les eleccions autonòmiques del 27S, ara, segons el seu parer, 
eleccions plebiscitàries.  
Fins i tot, amb les candidatures que es presentaven a les municipals se'ls hi 
demanava firmar un full de ruta per la independència. A canvi, aquestes entitats 
recomanarien el vot per aquestes llistes entre els seus associats, a través d'una 
campanya pública de suport.  
Es tractava de deixar en un segon pla els temes estrictament locals, per votar a les 
eleccions municipals des d'un punt de vista nacional. 
 
Desconec la valoració que se n'ha fet d'aquesta estratègia. Els resultats a la nostra 
vila de les eleccions del passat 24 de maig ha suposat renovar la majoria absoluta 
per part del grup que represento: Som de Castellar - PSC.  Mai acabem de conèixer 
del tot perquè ens han votat els nostres electors. Ara bé, la millor manera de donar 
resposta a la confiança dipositada en nosaltres, en el nostre grup, és continuar sent 
nosaltres mateixos. Dit d'una altra manera, sent coherents.  
Per això, hem demanat al grup proposant una votació separada per punts. I, per 
això, la nostra voluntat era la de votar diferent en cada un dels acords que 
proposen en la seva moció i així poder continuar sent coherents amb el  nostre 
posicionament.  
Malauradament el nou ROM no dóna espai a aquesta possibilitat i, per tant, no 
podrem diferenciar entre els diferents acords. Ens hauria agradat votar 
favorablement al punt tercer i quart de la seva moció. 
Aquest equip de govern estarà al costat del Parlament de Catalunya i de la 
Generalitat. Sempre estem a la seva disposició pel que considerin. I en el supòsit 
que es suprimís l’autogovern per part de l’Estat continuaríem estant al seu costat. 
Ara bé, ni el primer ni el segon, ni tampoc el cinquè els podem recolzar. 
L’Ajuntament no participarà activament en unes eleccions prenent part per cap 
partit polític. Em sembla elemental. 
Algú podria entendre que això hagués passat en les darreres eleccions municipals? 
L’Ajuntament cedirà espais i infraestructures a tots els partits, no només als que 
promoguin un caràcter plebiscitari de les eleccions. Em semblaria, com a mínim, 
poc democràtic, que els que hem de vetllar perquè els partits tinguin les mateixes 
oportunitats d’explicar-se, no siguem igualitaris en el tracte.  
I, finalment, de la mateixa manera que no possibilitaríem que l’Ajuntament formés 
part d’una xarxa de municipis federalistes, centralistes o autonomistes, tampoc 
creiem oportú que formi part de cap associació independentista. Els Ajuntaments 
no estan al servei de cap procés i/o ideologia. 
Els Ajuntaments, senyors i senyores regidors, estan al servei dels ciutadans, dels 
que són independentistes i dels que no ho són. Moltes gràcies.     
 
S’obra un torn de replica amb el Sr. Josep M Calaf, ERC, intervé per dir que criem 
que no  han entès exactament de que va la moció. No estem dient que 
l’Ajuntament es posicioni sobre independència si o no, que cadascú faci el que 
vulgui, que cadascú voti allò que li sembli més adequat o convenient pel país, 
estem dient simplement que es faciliti que hi hagi unes eleccions plebiscitàries 
perquè la gent pugui manifestar-se. Per tant el plantejament de no implicar-se a 
nivell polític sobre com ha de votar la gent està totalment desencaminat, i em sap 



greu que aquesta confusió pugui portar a prendre una decisió de no votar 
favorablement aquesta moció. 
Continua dient que en la presentació d’aquesta moció no podem deixar de constatar 
dos fets contradictoris que no volem passar per alt. Un d’esperançador i l’altre de 
decebedor. El primer és la facilitat en que grups diversos, amb estratègies i 
concepcions diferents ens em posat d’acord amb un tema de tanta rellevància com 
aquesta moció. Ha estat increïblement fàcil. I tinc la sensació que això ho podrem 
repetir en moltes ocasions. La decepció ha vingut, novament, del PSC. Hem enviat 
el document al PSC, amb molta antelació, amb la voluntat d’acollir els seus 
suggeriments. Volíem incorporar el PSC a una proposta cabdal pel nostre país. Però 
no ha estat possible. Sembla que el text els queda tan lluny que no han estat 
capaços de proposar o eliminar un paràgraf, una frase, una paraula.  
En el punt número 1 no es demana a ningú que es faci independentista o que voti 
una cosa o l’altre. Simplement es demana consultar al poble català sobre quin futur 
vol. 
En el punt número 2 simplement es demanen espais pels partits partidaris de les 
eleccions plebiscitàries i no es una exigència poc assumible per part de l’equip de 
govern. 
Els punts 3 i 4 encara són més simples. En cas de conflicte d’interessos, l’Alcalde 
haurà de triar entre fidelitat al Rei i la Constitució o al  Parlament i el poble. 
El punt número 5 es demana l’adhesió a l’Associació de Municipis per la 
Independència només en el cas que una majoria de castellarencs voti opcions 
independentistes. Tan poca consideració mereixen els nostres ciutadans? 
Aquests dies alguns partits semblen evocar històries èpiques. Les travesses marines 
que porten a Ítaca semblen les més recurrents. No se si el PSC també n’explica 
alguna. Però tenim la sensació que el buc insígnia del catalanisme va perden 
mariners a cada port que arriba. Alguns no esperen ni arribar al port. Es llencen per 
la borda en plena travessia.  Cada cop sembla més que el vaixell del PSC es una 
barca de rems tirada pel gran vaixell del PSOE. I els pocs que remen a la barca del 
PSC no podem evitar ser arrossegats per les poderoses veles del PSOE. Tenim la 
percepció que, amb la pèrdua de capital humà, cada vegada es més PSOE i menys 
PSC.  
Pel grup de Decidim Castellar intervé el Sr Joan Moyà,  per manifestar que estan 
d’acord amb tot el que s’ha exposat, i dir que vostè, Sr. Giménez, fa una trampa, i 
es que donar suport al caràcter plebiscitàri d’unes eleccions no és estar a favor de 
la independència, ni que l’ajuntament estigui a favor de la independència. 
Precisament la llarga llista que mocions que vostè ens ha exposat, demostren que 
hi ha una necessitat per part de la ciutadania de poder decidir quin és e futur de  
Catalunya.  Llavors l’únic que es demana amb aquesta moció, és precisament que 
l’Ajuntament entengui que aquestes properes eleccions del 27 de setembre, es una 
possible sortida perquè la gent pugui situar-se en aquest eix.          
Per CDC la Sra. Bea Garcia, intervé tot dient que és cert que en diverses ocasions 
hem debatut temes  referents al dret a decidir, el compromís dels ajuntaments en 
el tema de l’assoliment d’un país, o no, però ens sembla que és un tema d’una 
excepcional importància, i donada la seva importància creiem que te sentit que 
s’abordi aquest tema tantes vegades com calguin. 
Reforçant el que deia el Sr. Josep M Calaf, es cert que ens hagués agradat alguna 
proposta de debat per part de l’equip de govern, algun punt, si més no d’intentar 
veure  una mínima aproximació al fet. 
El Sr. Alcalde, intervé per respondre algunes de les qüestions que s’han plantejat. 
Dir al regidor Sr. Calaf, perquè hi hagin dos grups polítics, en aquest cas CDC i ERC 
més enllà d’entitats independentistes, de la societat civil que hi donen suport, per 
més que ells ho diguin, no necessariament unes eleccions que son autonòmiques es 
converteixen en plebiscitàries. Nosaltres el que demanem és que es pugui fer, i per 
això estarem sempre al costat de qui ho reclami, un referèndum com cal, en el qual 
es pugui veure i fer una lectura obvia i evident de quin es el resultat d’aquest 
referèndum i per tant d’aquest plebiscit que vostès plantegen.  



En una reunió amb l’ANC, ja els vam dir que no tindrem cap mena de recança a 
donar  suport al govern de la Generalitat, al seu President, en les decisions que 
puguin prendre en aquest sentit, i per tant ens tindran al seu costat. 
Tot seguit es passa a la intervenció dels ciutadans.  
En primer lloc el Sr. Toni Solano, en representació de l’Assemblea Nacional 
Catalana, que diu: 
Estem en un moment històric en el que el país s’hi juga molt i criem que el poble de 
Castellar hauria estar participant de manera activa en aquest procés. Nosaltres com 
Assemblea Nacional Catalana recolzem aquesta moció.   
“Castellar del Vallès forma part d’una Catalunya en procés de canvis profunds cap a 
la seva plena  sobirania, no ho pot desmentir ningú. Però a Castellar, en aquest 
moment històric, s’hi ha produït un fenomen gens habitual: a l’Ajuntament s’hi ha 
reeditat la majoria absoluta d’un partit teòricament, no sobiranista. Això sí, de 
l’escenari polític castellarenc, representat al Consorci, hi ha desaparegut els 
defensors del nacionalisme espanyol, la qual cosa indica un canvi fonamental en la 
direcció de la normalitat, és a dir, en la direcció del corrent general que el nostre 
país ha endegat de forma imparable. 
Tanmateix, a ningú no se li escapa que aquesta majoria absoluta no sobiranista és 
plena de matisos de caire local. El primer, sens dubte, es deu al carisma de 
l’Alcalde Ignasi Giménez i, cal reconèixer-ho, a una gestió que la majoria de 
castellarencs han considerat suficientment bona. Això no obstant, la forta entrada 
d’Esquerra Republicana de Catalunya i l’augment de representativitat del que fou 
l’Altraveu, ara Decidim Castellar, han fet que aquesta majoria absoluta es limiti al 
mínim possible i descansi, bàsicament, en els dos arguments anteriors. 
Així, doncs, cal que tots plegats ens donem un bany de realitat i siguem conscients 
de què la realitat local no pot fer abstracció del rumb que està prenent el nostre 
país. D’un rumb que els catellarencs estan disposats a seguir inequívocament, tal 
com exposa en la introducció de la moció que es vol aprovar en el dia d’avui. 
Però per a qui no ho sàpiga, sempre és bo saber d’on venim. Qui perd els orígens 
perd la identitat i a Castellar, en temps de la República espanyola, hi va governar 
Esquerra Republicana de Catalunya. Durant el franquisme la lluita política 
clandestina la van protagonitzar, abans que ningú, el Front Nacional de Catalunya i 
el Partit Socialista Unificat de Catalunya que, juntament amb l’Assemblea de 
Catalunya i, posteriorment, Convergència Democràtica de Catalunya, van 
protagonitzar els actes més notoris dels castellarencs antifranquistes. 
L’Assemblea de Catalunya, que va constituir la màxima expressió d’unitat del 
moviment democràtic clandestí, va resumir en quatre punts programàtics les 
condicions que havien de portar-nos a la fi de la dictadura i al començament, amb 
bon peu, de la nova democràcia. Curiosament la transició, va adoptar una posició 
reformista que va fer caure del tercer punt de la nova democràcia el ple exercici del 
dret d’autodeterminació. I com gairebé sempre, els catalans vam agenollar-nos i 
vam acceptar la primera humiliació de la nova democràcia espanyola. Després han 
vingut totes les promeses no complertes de l’Estat espanyol, tots els pactes i 
estatuts retallats, els incompliments de les seves pròpies lleis i l’ofec econòmic que 
han fet de les corporacions locals unes esclaves dels pressupostos escandalosos 
dels diferents governs de la Generalitat. 
Però ara no podem perdre el tren. Els nostres convalidats no ens ho perdonarien. El 
país som tots nosaltres i no en podem quedar al marge. De les decisions que 
prenguem tots junts, al costat del nostre Parlament i del nostre Govern, en depèn 
el futur dels nostres fills, el benestar de tots plegats, l’eradicació de la pobresa i de 
la recuperació del nostre treball. 
Necessitem poder administrar els nostres recursos per una qüestió, exclusivament, 
de justícia social. Necessitem decidir el nostre futur, en llibertat, com a País, per 
una qüestió, exclusivament, de justícia social. 
També per dignitat necessitem que el Compromís de l’Ajuntament que avui es vota 
sigui aprovat per unanimitat per tot el Ple.” 



Tot seguit el Sr. Jordi Batet, agraeix en primer lloc poder participar en aquest ple, 
i continua dient que li hagués agradat conèixer l’opinió d’aquest Ajuntament 
respecte a aquesta votació, després de la nostra intervenció, perquè donem per 
sentat que el que puguem dir nosaltres, no tindrà cap pes per molts arguments que 
hi puguin haver. Dic això perquè vostès son persones elegides pel poble, i tenen 
una gran responsabilitat amb la societat de Casteller. Vostès son els administradors 
d’un pressupost, son en part, contribuents en el benestar de la gent, i  en aquí hi 
ha una pila d’arguments que crec que no se’ls creuen vostès. 
Per exemple sentir a dir que donaran suport a un referèndum, com ho faran?, qui 
ho farà?, Una altra pregunta que també trobo improcedent com es contaran les 
eleccions, en un referèndum es conten els vots, en unes eleccions parlamentaries, 
es compten els diputats, això es una cosa que es de dret. Voldria fer referència a  
un tema que es prou important; les intervencions que s’han fet han explicat molt 
be coses que ja sabem tots, que s’han fet aeroports a Castella la Manxa per 450 
milions d’euros i que s’han venut per 10 mil euros, etc.. Això son diners nostres, 
diners que cadascun de nosaltres ha contribuït. 
S’han repetit molts arguments, jo voldria dir que es que aquestes xifres les agafeu 
com vulgueu, generen un dèficit fiscal, que avui diuen que és 8.700 milions d’€, i 
això representa per cada ciutadà, avui o nen, al voltant de 2.000 €. 
A Europa tothom a patit molt, no hi ha cap poble que no hagi tingut problemes, fer 
servir arguments de la fractura social no es excusa. La fractura social no es dona 
perquè un parli un idioma  o en parli un altre, o vingui d’un país o un altre. La 
fractura social la genera  el poder adquisitiu i les diferències, per tant si nosaltres 
volem fer un país mes igualitari, cal reflexionar-hi,  perquè tenim la oportunitat de 
contribuir a fer un país nou, de treballar pels nostres fills i per la dignitat del nostre 
poble. 
El Sr. Alcalde intervé per donar les gràcies als senyor Solano i Batet pel to de les 
seves intervencions, i es passa a la votació de la moció: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NOFOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB 
EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:      DEU    (10) dels regidors d’ERC, Nosaltres Decidim Castellar i CDC 
Vots en contra:   ONZE  (11) dels regidors de Som Castellar- PSC. 
Abstencions :      CAP 
 
13.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
13.1.- Vista la comunicació de la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa 
i Ocupació instant a fixar les dues festes local per a l’any 2016. 
ATÈS que l’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes 
locals, dues seran locals i per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que 
les dues festes locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta 
dels municipis respectius. L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal i 
com estableix l’article 46 del Reial Decret 2011/83, de 28 de juliol.  
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial 
de festes laborals per a l’any 2016. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: Aprovar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2016 

- el dilluns,     dia  8 de febrer   
- el dilluns,     dia 12 de setembre, festa major 

 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta la Sra. Anna Marmol,  Som Castellar-PSC. 
Avui portem a ple l’aprovació dels dos dies de festa local per l’any 2016, vista la 
comunicació del Departament d’Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya. 
Proposem doncs: 

• El dilluns 12 de setembre, dilluns de Festa Major 



• I el dilluns 8 de febrer. Dia proposat per l’Associació de Comerciants, 
Comerç Castellar, degut a que la festivitat de Sant Josep, 19 de març, 
aquest any 2016 cau en dissabte i es veuria afectada directament l’activitat 
comercial del municipi, és per aquest motiu que s’ha buscat el dia que 
menys efectes tingués en el comerç local i de proximitat. 

Per ERC el Sr. Rafa Homet, intervé per demanar la creació d’un consell de Cultura 
i de calendari festiu i popular a Castellar, el qual estigui format per representants 
de la societat civil, per les entitats que organitzen habitualment aquets calendari 
festiu, amb la finalitat que tingui una planificació durant l’any. 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, 
s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació, S’APROVA 
PER UNANIMITAT 
13.2.- ATÈS l’acord del ple de l’ajuntament de 30 de juny de 2015 pel qual 
s’aproven les retribucions i assistències a percebre pels membres de la Corporació. 
ATÈS que el règim de les retribucions per l’exercici del càrrec amb dedicació 
exclusiva o parcial, les assistències i les indemnitzacions a percebre pels membres 
de la Corporació es regula als articles 75 i 75 bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases del règim local i 166 del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril. 
ATÈS que la competència per a l’aprovació de l’expedient correspon al ple de 
l’ajuntament, d’acord amb l’article 75.5 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora 
de les bases del règim local. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Modificar l’apartat segon de l’acord del ple de l’ajuntament de 30 de 
juny de 2015, pel qual s’aproven les retribucions i assistències a percebre pels 
membres de la Corporació, que passa a tenir la redacció següent: 
“SEGON.- Aprovar les assistències per la concurrència efectiva a les sessions dels 
òrgans col·legiats de la corporació, a percebre pels membres de la Corporació que 
no tinguin dedicació exclusiva ni parcial, d’acord amb el detall següent: 
 

IMPORT PER ASSISTÈNCIA 
 
 

Òrgan col·legiat 

Import íntegre 
per sessió 
(euros) 

Ple 700,00 
Comissió informativa 400,00 
Junta de Govern Local 250,00 
 

IMPORT MENSUAL MÀXIM 
(llevat del mes de desembre) 

 
 

Càrrec 

Import mensual 
màxim 
(euros) 

Regidor/a amb delegació 1.455,00 
Regidor/a sense delegació 727,00 

 
IMPORT ANUAL MÀXIM 
 
 

Càrrec 

Import anual 
màxim 
(euros) 

Regidor/a amb delegació 16.005,00 
Regidor/a sense delegació 8.000,00 
 
Les quanties en concepte d’assistències s’abonaran mensualment d’acord amb la 
concurrència efectiva en el mes anterior a les sessions dels òrgans col·legiats que 



es tracti, llevat del mes de desembre de cada any en que es regularitzaran d’acord 
amb l’import anual màxim que figura a la taula anterior.  En els anys que el mandat 
corporatiu no duri tot l’any o en els casos que el/la membre de la Corporació no 
hagi ostentat el càrrec durant tot l’any, l’import màxim anual es prorratejarà pels 
mesos corresponents.  Les assistències es justificaran mitjançant document emès 
mensualment per la persona que desenvolupi les funcions de Secretaria de l’òrgan 
col·legiat.” 
SEGON.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i 
fixar-lo en el tauler d’anuncis de la Corporació. 
INTERVENCIONS 
El Sr. Oscar Lomas, Som Castellar- PSC, defensa la proposta, i diu que en el Ple 
del passat 30 de juny es van aprovar les retribucions i assistències a percebre pels 
membres de la Corporació. En el cas de les assistències tot i mantenir els import 
globals es modificava el sistema de justificació  per tal d’adaptar-ho a la llei. 
Desprès d’aprovar-ho i d’escoltar les opinions, tant de regidors del govern com de 
l’oposició, respecte al sistema aprovat d’assignacions als regidors, i d’estudiar 
diferents i múltiples casuístiques que es podrien plantejar, des d’intervenció hem 
arribat a la conclusió que seria convenient portar a ple una modificació de l’acord 
aprovat per tal d’introduir determinades esmenes que permetin a tots els regidors 
rebre la totalitat de quanties aprovades, al mateix temps que es compleix l’objectiu 
de complir amb la legalitat de pagar per assistència efectiva als òrgans col·legiats. 
Com veureu en el document adjunt, la modificació consisteix en el següent: 

- Especificar quin és l’import màxim anual (16.000 € regidor govern, 8.000 € 
regidor oposició) 

- Especificar que els màxims mensuals, són per tots els mesos, excepte el 
mes de desembre. 

- Introduir el següent redactat : 
o Les quanties en concepte d’assistències s’abonaran mensualment 

d’acord amb la concurrència efectiva en el mes anterior a les sessions 
dels òrgans col·legiats que es tracti, llevat del mes de desembre de 
cada any en que es regularitzaran d’acord amb l’import anual màxim 
que figura a la taula anterior.  En els anys que el mandat corporatiu 
no duri tot l’any o en els casos que el/la membre de la Corporació no 
hagi ostentat el càrrec durant tot l’any, l’import màxim anual es 
prorratejarà pels mesos corresponents.  Les assistències es 
justificaran mitjançant document emès mensualment per la persona 
que desenvolupi les funcions de Secretaria de l’òrgan col·legiat.” 

Què vol dir a la pràctica la modificació? 
- De gener a novembre es cobrarà d’acord amb les assistències efectives en el 

mes anterior, amb el límit màxim mensual. 
- El mes de desembre, desapareixeria aquest límit mensual, i es cobraria per 

la diferència entre el límit anual i la suma de les retribucions de gener a 
novembre, sempre i quan es pogués justificar amb el còmput d’assistències 
anuals. (per exemple, en el cas d’un regidor de l’oposició, assistint a 11 
plens i a 1 comissió informativa en tot l’any) 

Per ERC el Sr. Rafa Homet,  intervé per dir que la votació del seu grup serà 
l’abstenció amb coherència amb el vot de l’últim Ple. Si bé no estem d’acord amb 
els criteris globals pel que feia a les assignacions dels regidors, si que agraïm 
aquesta modificació i aquesta la bona voluntat, així doncs ens abstindrem 
entenent-t’ho com un gest d’agraïment. 
Per Decidim Castellar La Sra. Elisenda Alamany,  diu. Vagi per endavant el nostre 
agraïment per la reacció de l'equip de govern a l'hora d'esmenar un error referent 
al ple passat. Des de Decidim vam consultar a l'interventor quin mecanisme legal 
podíem utilitzar per invalidar aquest acord per manca d'informació, ja que ens vam 
trobar amb un acord ja vigent amb unes condicions que no havien estat explicades 
clarament als grups de l'oposició. Per situar-nos en la qüestió de l'acord, creiem 
que hi ha dos aspectes a tenir en compte:1.Tornar a cobrar els 727 euros que com 



a oposició es cobraven a l'anterior mandat i 2.l'equiparació de les percepcions per 
assistència. 
La primera qüestió queda resolta mitjançant una argúcia legal. La segona, creiem 
que continua contradient l'acord establert i estableix un greuge comparatiu entre 
els regidors de govern i els de l'oposició. És a dir, la llei obliga a fixar unes 
retribucions en funció de l'assistència a òrgans com el ple i les comissions. Malgrat 
que cada òrgan té establerta una quantitat, existeix un topall màxim per als 
regidors de l'oposició que fa impossible cobrar-ne la seva totalitat, a diferència dels 
regidors de govern que sí que ho fan. Si realment el concepte és per assistència, 
creiem que els regidors sense dedicació i els de l'oposició hauríem de cobrar el 
mateix. És per això que en la modificació d'aquest acord i tenint en compte els dos 
aspectes comentats, el nostre vot serà el de l'abstenció. 
Per CDC la Sra. Bea Garcia,  exposa que el seu vot inicial va ser l’abstenció, així 
doncs mantindrem aquesta abstenció, tot hi agrair aquesta rectificació i que 
d’alguna manera coincidim amb aquest últim tema, hi ha una part fixa però no 
s’acaba d’entendre si es assistència o fix. 
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest últim tema, s’aprova per unanimitat, 
s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB  
EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:      ONZE  (11) dels regidors de SOM DE CASTELLAR-PSC-CP  
Vots en contra:   CAP 
Abstencions :      DEU     (10) dels regidors d’ERC, Nosaltres Decidim Castellar i 
CDC 
 
13.2.- ATÈS  que de conformitat a l’article 26 de la Llei Orgànica 5/85, de 19 de 
juny, de règim electoral general, la formació de les meses electorals es 
competència dels Ajuntaments, havent-se d’efectuar mitjançant un sorteig públic 
entre la totalitat de les persones incloses a la llista d’electors de la mesa 
corresponent. 
ATÈS que  la Junta Electoral Central, arran de la sentència del Tribunal 
Constitucional 161/2013, de 26 de setembre ha dit que no hi ha objecció en que 
l’esmentat sorteig s’efectuï davant la  Junta de Govern Local, sempre que el Ple de 
la Corporació li delegui la competència, i sempre que es faci en una sessió pública. 
ATESOS els breus terminis que disposa l’Ajuntament per a la formació de les meses 
electorals, i  el període en que s’hauran de constituir, de conformitat al que 
estableix  l’article 13 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
Administracions públiques i del procediment administratiu comú. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Delegar  a favor de la Junta de Govern Local, la celebració del sorteig 
per la formació de les meses electorals al Parlament de Catalunya que es 
convoquin, la qual votació esta prevista per al proper dia 27 de setembre. 
SEGON.- Publicar aquesta delegació al Butlletí Oficial de la Província  
INTERVENCIONS 
El Sr. Secretari, fa lectura de la proposta  
VOTACIÓ: Votada la urgència d’aquest últim tema, s’aprova per unanimitat, 
s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a continuació posat a votació, S’APROVA 
PER UNANIMITAT 
 
14.- PRECS I PREGUNTES 
Inicia el torn per  ERC el Sr. Rafa Homet. 
A banda de les preguntes que hem presentat demanant resposta per escrit sobre 
els contractes d’adjudicació directa, sense publicitat o amb publicitat, negociats, o a 
requeriment de l’oficina anti-frau del qual esperem  en breu respostes, porten dues 
preguntes al Ple. 
 



1.- Davant la imminent  posada en marxa del intercanviador de la Renfe i 
Ferrocarrils de la plaça Espanya de Sabadell, davant les declaracions del senyor 
Alcalde de Castellar, ja que hi ha hagut contactes al respecte amb el nou consistori 
de Sabadell encapçalat pel senyor Fernandez,i amb la voluntat de poder col·laborar 
en una obra tant important per a la vida quotidiana de moltes persones de 
Castellar, el grup municipal d’ERC voldria saber a quins acords ha arribat aquest 
Ajuntament amb l’Ajuntament de Sabadell, quan l’encapçalava el Sr. Bustos o el 
senyor Sanchez, pel que fa al disseny i funcionament del intercanviador de la plaça 
Espanya, especialment pel que fa a la connexió amb la línia C1 i C3 de la Vallesana. 
 
2.- Davant  la nova campanya de sensibilització organitzada pel consell d’infants 
sobre el problema dels excrements de gos als carrers i places – una carta que s’ha 
enviat als propietaris de gossos i s’ha publicat a l’Actual i més de 140 cartells fets 
entre tots els alumnes de 5è i 6è.  
En agradaria saber quina ha estat la col·laboració de l’Ajuntament?. I, en aplicació 
de l’article 21.d de l’ordenança general de l’Ajuntament de Castellar del Vallès per 
la convivència i el civisme, o l’article 10.1 i 10.2 de l’ordenança reguladora de la 
tinença d’animals domèstics de Castellar del Vallès, que fan referència a quants 
requeriments al respecte s’han fet el primer semestre de 2015?. Quantes sancions 
s’han posat i cobrat per aquest concepte en aquest període de temps?. 
 
El Sr. Alcalde, contesta la primera pregunta dient  que aquestes obres depenen de 
la Conselleria de Territori de la Generalitat de Catalunya i per tant no és que s’arribi 
a cap acord amb l’ajuntament de Sabadell absolutament de res, ni amb l’actual ni 
amb l’anterior. El Conseller de Territori si que, en una visita a Castellar va agafar el 
compromís d’encarregar un pla de mobilitat en relació a la posada en marxa del 
intercanviador de la plaça Espanya, i per tant en el que consistia aquest Pla de 
mobilitat era en veure de quina manera podíem aprofitar la sinergia de la posada 
en marxa d’aquest intercanviador de Renfe i Ferrocarrils de la Generalitat en una 
estació que és molt propera i pròxima al nostre nucli de població. Per tant ni hi ha 
cap acord, ni amb l’antic Ajuntament ni amb l’actual.  He tingut oportunitat d’estar 
amb l’actual Alcalde el sr. Fernández, li vaig fer avinent aquest acord que havíem 
arribar amb la Conselleria de Territori i el vaig emplaçar a que el mes de setembre 
poguéssim convocar i anar a visitar el Conseller de Territori de la Generalitat de 
Catalunya, recordant la necessitat de confeccionar tant aviat com sigui possible 
aquest pla de mobilitat.  
Es veritat que malauradament les obres del metro a Sabadell son més lentes que 
no pas a Terrassa, per tant el que farem serà urgir conjuntament amb l’Ajuntament 
de Sabadell la necessitat de que s’estudiïn possibilitats de millorar la connexió amb 
aquest intercanviador. 
 
El Sr. Pepe Leiva, Som de Castellar -PSC, contesta que la col·laboració de la 
campanya de sensibilització sobre la recollida d’excrements de gossos impulsa pel 
consell d’infants, ha estat: 
- acompanyament  a la posada en marxa de la campanya mitjançant la figura de 

la dinamitzadora del consell d¡infants. 
-  Suport tècnic de l’Ajuntament per la elaboració de disseny i la impressió dels 

cartell publicitaris. 
- Coordinació des de la regidoria d’educació i la dinamitzadora del consell 

d’infants en les escoles de primària del  municipi per tal d’elaborar i penjar  el 
cartell que . 

- Suport de la regidoria d’atenció ciutadana,la regidoria de salut i la regidoria de 
medi ambient en la recerca de dades dels titulars de gossos i enviament de les 
cartes que han arribat a cada domicili. 

- Per part de la regidoria de Mitjans de Comunicació, reforç de la campanya amb 
la publicació de la carta enviada des del Consell d’Infants als propietaris de 
gossos amb la publicació de la mateixa al Setmanari . 



Pel que fa a la segona pregunta dir que l’article 21 de l’Ordenança municipal sobre 
Convivència i Civisme sobre veïnatge i els articles 10.1 i 10.2 de l’ordenança 
reguladora  de la tinença d’animals domèstics sobre deposicions d’animals, s’han 
confeccionat dos expedients, els cobrament de les sancions es farà quan finalitzi tot 
el procés administratiu. 
El Grup de CDC, per veu de la Sra. Bea Garcia,  fa el següent suggeriment. Com  
a grup municipal ens agradaria que es destinessin els mateixos recursos que s’han 
destinat a fer aquesta campanya a fer una altre campanya, durant aquest curs, 
comptant també amb el suport el consell d’infants,destinats a la tinença 
responsable d’animals, perquè és cert que moltes vegades son els infants el que fan 
la demanda de comprar animals i després son el que d’alguna manera acaben 
generant el problema.  Així doncs seria bo treballar a fons una campanya sobre que 
implica demanar un animal, que implica tenir aquest animal i quin compromís 
implica prendre una decisió d’aquest tipus. 
 
Per acabar el Sr. Alcalde intervé per dir que avui és un dia històric d’aquest 
Ajuntament. Avui és l‘últim Ple del Sr. Secretari de la Corporació ,  Sr. Juli  Boadella 
que, després de 25 anys dedicats al servei d’aquesta casa, d’aquesta Corporació, 
d’aquest Ajuntament, i a tots els ciutadans i ciutadanes, es jubila. Li donem les 
gràcies per tota aquesta feina feta. 
 
El Sr. Alcalde informa que el proper ple es portarà a terme a finals de setembre 
vinent, i desitja bones vacances d’estiu a tothom. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les deu del vespre, s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 

 


